



1. Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между **высказываниями** каждого говорящего **A - F** и утверждениями, данными в **списке 1 - 7**. Используйте каждую **цифру**, обозначающую утверждение, только один раз. В задании **есть одно лишнее утверждение**. Вы услышите запись дважды. Занесите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

1. Advantages and disadvantages of living in a new place.
2. I miss British food.
3. I want to rent a new apartment.
4. A new style of living.
5. I miss things from home.
6. Cheap ways to decorate my room.
7. Unforgettable visit.

A	B	C	D	E	F

2. Определите, какие из приведённых утверждений (**A - G**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Занесите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A. Helen and Tess want to have holiday in autumn.
- B. They couldn't go for two weeks because of deadlines.
- C. Helen prefers staying at a cottage to hotel,
- D. Cottages are usually situated in the centre of the town.
- E. Tess wants to hire a sports car.
- F. The apartment in the beautiful historic village costs a lot.
- G. The town house has a garden.

A	B	C	D	E	F	G

В заданиях **3 - 9** обведите цифру **1, 2** или **3**, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.

3. When did Kamila start learning English?

- 1) When she was a little child.
- 2) At the age of 11.
- 3) At the age of 12.

4. When did Kamila understand she would like to be an English teacher?

- 1) When she studied at school.
- 2) When she became a Social Programme Organiser.
- 3) When she went to London.

5. What did Kamila study in Poland? -

- 1) She studied teaching methods.
- 2) She studied History of Polish.
- 3) She studied History of English.

6. What main difference between studying does Kamila mention?

- 1) The difference between studying in Great Britain and Poland.
- 2) The difference between studying in the University and College.
- 3) The difference between studying a Bachelors degree and Masters.

7. What programmes is Kamila involved in Polish Universities?

- 1) Only the Bachelors.
- 2) Only the Masters.
- 3) Both the Bachelors and the Masters.

8. What are the advantages of being a non-native English teacher?

- 1) She knows better students' needs as she went through the same process.
- 2) She knows better students' needs as she lives abroad.
- 3) She knows better students' needs as she has made a lot of foreign language courses.

9. What advice does Kamila give to teachers who are only beginning their career?

- 1) Teachers should prepare their lessons better.
- 2) Teachers should use reflection and self-assessment.
- 3) Teachers should speak to native people.